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Věc:  Žádost o poskytnutí informace dle zákona č. 106/1999 Sb. 

 

Vážená paní Š , 

k Vašemu dotazu ohledně mediace sděluji, že mediace se samostatně do informačního systému 
nezapisuje, nelze ji proto zjistit bez fyzického nahlédnutí do spisu, bez rozsáhlého vyhledání, které 
by muselo být zpoplatněno. 

Udělala jsem tudíž průzkum mezi občanskoprávními soudci a toto je zobecnění jejich odpovědí: 

 

- zpočátku se mediace téměř nevyužívala, nárůst věcí je postupný. I dnes se však využívá 
v malém procentu věcí. Záleží na způsobu práce soudce, jsou soudci, kteří ji nevyužívají 
téměř vůbec (2 mediace za celou dobu účinnosti zákona), ale jsou soudci, kteří odhadují 
využití mediace na 5-8% z celkového nápadu věcí. 

- mediace je využívána jak v opatrovnických věcech – výchova, výživa, styk s nezl., úprava 
poměrů před i po rozvodu, je využívána i ve věcech C – vypořádání spoluvlastnictví, 
vypořádání SJM, zaplacení dlužné částky 

- strany se k mediaci nařízené soudem dostavují, žádný soudce si nevybavil věc, kdy by se 
strany nedostavily. Mediace neproběhla asi ve 2 případech z důvodu, že strany odmítly 
uhradit náklady mediace a nebyla proto uzavřena smlouva s mediátorem. 

- pokud je uzavřena smlouva mezi účastníky před mediátorem, soud ji schválí, ale nikde se to 
v systému neeviduje. Zapíše se jako „schválena dohoda“, popř. v C je věc skončena 
smírem. Tentýž zápis má však dohoda uzavřená bez účasti mediátora nebo smír uzavřený 
přímo účastníky, popř. v jednací síni za „mediace“ přímo soudcem. Zpočátku po účinnosti 
zákona byl problém s tím, že mediátoři předkládali ke schválení dohody, které nebyly 
vykonatelné. To se odstranilo při vzájemných setkáních soudců a mediátorů, které 
zpočátku proběhly, popř. domluvou s mediátory. Tyto problémy již nyní soudci neřeší. 

 

S pozdravem 

 
 
JUDr. Dana Zelenková, v.r. 
předsedkyně Okresního soudu v Kladně 
 




